

NATO

OTAN

**PRESS AND MEDIA
SERVICE**

**SERVICE DE PRESSE
ET DES MEDIAS**

**NATO/OTAN, 1110 BRUSSELS/BRUXELLES • TEL. : 707 41 11
TELEFAX/TELECOPIEURS : 707 50 57 - 707 50 58**

PRESS RELEASE (97)30

20 March 1997.

**AGREED PRESS STATEMENT ON THE OCCASION OF THE VISIT TO NATO HEADQUARTERS
BY THE FOREIGN MINISTER OF UKRAINE. MR. HENNADIY UDOVENKO**

Today Ukrainian Foreign Minister Hennadiy Udoenko and Secretary of the National Security and Defence Council Volodymyr Horbulin visited NATO Headquarters. Secretary General Solana held a meeting with them in which they consulted on the development of the NATO-Ukraine relationship. Both sides were satisfied with progress achieved in the implementation of the activities envisaged in the Joint Press Statement which was published in September 1995. They formally opened negotiations toward the formalization of the NATO-Ukraine relationship, which they are determined to conclude by the time of the NATO Summit in July. They also discussed the way forward toward the opening in the near future of a NATO Information and Documentation Centre in Kyiv and agreed a visit of Secretary General Solana on that occasion.

Foreign Minister Udoenko and Secretary of the National Security and Defence Council Horbulin also met with the NATO Permanent Representatives for a "16+1" meeting which provided the opportunity for a broad exchange of views on topics of common interest related to European security.

*NATO Information is also available on E-mail via the following address:
"NATODOC@HQ.NATO.INT"*

COMMUNIQUE DE PRESSE (97)30

20 mars 1997

**DÉCLARATION AGRÉÉE À LA PRESSE À L'OCCASION DE LA VISITE AU SIÈGE DE L'OTAN
DU MINISTRE UKRAINIEN DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES
M. GUENNADI OUDOVENKO**

Le Ministre ukrainien des Affaires étrangères, M. Guennadi Oudoenko et le Secrétaire du Conseil National de Sécurité et de Défense, M. Volodymyr Gorbulin, ont effectué aujourd'hui une visite au siège de l'OTAN. Ils ont rencontré le Secrétaire général de l'Organisation, M. Javier Solana, avec lequel il ont eu des consultations sur le développement des relations entre l'OTAN et l'Ukraine. Les deux parties se sont déclarées satisfaites des progrès accomplis dans la mise en oeuvre des activités envisagées dans la Déclaration commune à la presse publiée en septembre 1995. Elles ont officiellement ouvert des négociations qu'elles sont déterminées à mener à bien d'ici à la tenue du Sommet de l'OTAN, en juillet en vue de l'officialisation d'une relation OTAN-Ukraine. Elles ont également évoqué la perspective de l'ouverture, dans un proche avenir, d'un Centre d'information et de documentation de l'OTAN à Kyiv et de la visite du Secrétaire général Javier Solana à cette occasion.

Messieurs Oudoenko et Gorbulin ont également rencontré les Représentants permanents des Etats membres de l'OTAN lors d'une réunion à "16+1", qui a été l'occasion d'un large échange de vues sur des questions d'intérêt commun relatives à la sécurité européenne.

*Les informations sur l'OTAN sont également disponibles sur le réseau INTERNET:
"NATODOC@HQ.NATO.INT"*